
 
 

 

 
  

Bilaga 03 
Ansökan om 
budgetjusteringar för 
särskilda ändamål 
 

 



Sammanställning nämndens ansökningar

Budgetjusteringar för driftåtgärder
Fliknamn Projektnamn Belopp

Lokala åtgärdsprogram, vatten

Biologisk mångfald

Vård- och omsorgsboenden Bondegatan 40, Bonden mindre 14, Andersson Company Fastighets AB 1,1

Grupp-, service-, stödbostäder Bondegatan 96-102, Mangon 1 0,5

Avveckling omstrukturering

Kommunalt bostadsbidrag Kommunalt bostadsbidrag för personer med funktionsnedsättning 1,8

Kapitalkostnader Kapitalkostnader - drift -3,1

Demokrati och MR

Övriga ansökningar drift

0,3Nämndens totalt ansökta budgetjusteringar för driftåtgärder



Bidrag till vård- och omsorgsboenden

Information om medel för lokaländamål finns på intranätet:

Hyres- och lokalfrågor

Inför ansökan eller begäran om budgetjustering ska kontakt med lokalförsörjningsenheten på stadsledningskontoret 

ske. Referensgruppen för äldreboendeplanering ska ha bedömt och godkänt alla ansökningar inför beslut i nämnd.

Ansökan sker i särskild beslutskläm och begärd budgetjustering.

Ansökan om medel i samband med:

Terialrapport 2

Begäran om budgetjustering i samband med:

Terialrapport 2

Nämnd:

Södermalms stadsdelsnämnd

Kontaktperson:

Niklas Bergquist

Epost:
niklas.bergquist@stockholm.se

Roll/Titel: 
Controller

Information om objektet

Objektets adress, fastighetsbeteckning och fastighetsägare: 

Bondegatan 40, Bonden mindre 14, Andersson Company Fastighets AB 

Skede
Genomförande

Boendeform
Vård- och omsorgsboende

Inflyttningsklart (månad, år)
202409

Lägenheter

Antal lägenheter
6

Total area (kvm)
338

Lägenhetsarea (kvm)
159

Total hyra (kr/år)
847 980

Hyrestid (tillsvidare, antal månader/år)
4 år och 6 månader (2024-05-01- 2028-09-30 )  

Budget

Totalt belopp för denna ansökan: 1,1 mnkr

varav förprojektering:  500 tkr 500 000 kr

varav startkostnader: 100 tkr per lgh. Antal lgh 6 st. Ansöks belopp 600 tkr. 
600 000 kr

varav merkostnader kr

varav merkostnader för kortidsvård/boende kr

Förändringen är godkänd av referensgruppen för äldreboedenplaneringen (ja/nej)

Ja

Eventuella övriga upplysningar

Klicka här för att ange text.



Bidrag till grupp-, service- och stödbostäder

Information om medel för lokaländamål finns på intranätet:

Hyres- och lokalfrågor

Inför ansökan eller begäran om budgetjustering ska kontakt med lokalförsörjningsenheten på stadsledningskontoret 

ske. Socialnämndens beställarfunktion ska ha bedömt och godkänt alla ansökningar inför beslut i nämnd.

Ansökan sker i särskild beslutskläm och begärd budgetjustering.

Ansökan om medel i samband med:

Terialrapport 2

Begäran om budgetjustering i samband med:

Terialrapport 2

Nämnd:

Södermalms stadsdelsnämnd

Kontaktperson:

Pernilla Fagerstedt

Epost:

pernilla.fagerstedt@stockholm.se

Roll/Titel: 
Ekonomicontroller

Information om objektet

Objektets adress, fastighetsbeteckning och fastighetsägare: 

Bondegatan 96-102, Mangon 1

Skede
Genomförande

Boendeform
Servicebostäder

Inflyttningsklart (månad, år)
2024-08-01

Lägenheter

Antal lägenheter
5

Total area (kvm)
205

Lägenhetsarea (kvm)
205

Total hyra (kr/år)
632749

Hyrestid (tillsvidare, antal månader/år)
Tillsvidare

Budget

Totalt belopp för denna ansökan: 0,5 mnkr

500 000 500 000 kr

Förändringen är godkänd av socialnämndens beställarfunktion (ja/nej)
Ja

Eventuella övriga upplysningar

Klicka här för att ange text.

mailto:pernilla.fagerstedt@stockholm.se


Kommunalt bostadsbidrag för personer med funktionsnedsättning
Stadsdelsnämnderna kan ansöka om budgetjustering för ersättning av eventuella merkostnader för kommunalt 

bostadsbidrag för personer med funktionsnedsättning. 

Ansökan om budgetjustering i samband med:

Tertialrapport 2

Nämnd:

Södermalms stadsdelsnämnd

Kontaktperson:

Pernilla Fagerstedt

Epost:

pernilla.fagerstedt@stockholm.se

Telefon:

08-508 12 161

Ansökt belopp 1,8 mnkr

Utfall till och med T2 (jan-aug) 1,2 mnkr

Prognos sept-dec 0,6 mnkr

Eventuella övriga upplysningar
Klicka här för att ange text.

mailto:pernilla.fagerstedt@stockholm.se


Kapitalkostnader - drift
Stadsdelsnämnderna kan ansöka om budgetjusteringar för ökade kapitalkostnader inom stadsmiljöområdet. 

Ansökan om budgetjustering i samband med:

Tertialrapport 2

Nämnd:

Södermalms stadsdelsnämnd

Kontaktperson:

Andreas Augustsson

Epost:

andreas.augustsson@stockholm.se

Telefon:

08-508 12 050

Ansökt belopp (Mnkr avrundat till närmsta hundratusental)

Budget
Utfall 

T2

Progno

s helår

Avvikelse

=sökt 

belopp

Avskrivningar 22,6 11,4 19,5 -3,1

Internränta 5,1 3,0 5,1 0,0

Summa kapitalkostnader 27,7 14,3 24,6 -3,1

Eventuella övriga upplysningar

Klicka här för att ange text.

mailto:andreas.augustsson@stockholm.se


Sammanställning nämndens ansökningar

Budgetjusteringar för investeringsåtgärder
Fliknamn Projektnamn Belopp

Klimatinvesteringar

Trygghetsinvesteringar Trygghetsskapande åtgärder Maria Prästgårdsgatan 7,0

Trygghetsinvesteringar Trygghetsskapande åtgärder Bergsunds strand 5,7

Lokala åtgärdsprogram, vatten

Biologisk mångfald

Naturreservat

Stockholm vid vattnet

Parklekar

Skötsel i egen regi

Större investeringar i parkmark Åtgärd av markerodering vid Sickla Udde 0,5

Övriga ansökningar investering

13,2Nämndens totalt ansökta budgetjusteringar för investeringsåtgärder



Trygghetsinvesteringar
Samtliga nämnder kan ansöka om budgetjustering för investeringar som syftar till 

trygghetsskapande åtgärder. Åtgärderna ska avse fysiska investeringar på mark, anläggning eller 

fastighet och utgå ifrån en lokal behovsanalys av tryggheten.

Ansökan om budgetjustering i samband med:

Tertialrapport 2

Sökande nämnd:

Södermalms stadsdelsnämnd

Kontaktperson:

Esther Östin

Telefon:

08-508 12 880

Epost:

esther.ostin@stockholm.se

Kontaktperson:
Fredrika Orefelt

Telefon:
08-508 12 032

Epost:

fredrika.orefelt@stockholm.se

Eventuell samverkan med nämnd/bolagsstyrelse
Om insatsen till del ska genomföras genom annan nämnd/bolagsstyrelse ska överenskommelse om detta ha 

skett med berörd part, ange i så fall detta nedan. Facknämnder som söker medel ska inför ansökan föra 

dialog med berörda stadsdelsnämnder.

Ej aktuellt. 

Namn på insats
Trygghetsskapande åtgärder Maria Prästgårdsgatan

Sökt belopp (mnkr) Avrundat till närmsta hundratusental
7 mnkr varav 0,5 mnkr 2024, 4 mnkr 2025, 2,5 mnkr 2026

mailto:esther.ostin@stockholm.se
mailto:fredrika.orefelt@stockholm.se


1. Beskrivning (mål och syfte)
Ansökan ska innehålla en tydlig och detaljerad beskrivning av den tänkta åtgärden med övergripande mål och 

syfte. Underrubrikerna i beskrivningen ska ge en tydlig koppling mellan den lokala behovsanalys som gjorts 

och det resultat som förväntas.   

1.1    Problembeskrivning
Gör en platsspecifik och väl underbyggd problembeskrivning om varför en investering behövs. Det kan 

exempelvis utgå ifrån den lokala samverkansöverenskommelsen med polisen, trygghetsvandringar, dialoger 

med berörda eller andra lokala brottsförebyggande eller trygghetsskapande sammanhang. Lägg in en karta 

med en markering av aktuell plats nedan.

Parkstråket i Maria Prästgårdsgatas förlängning består av en gång- och cykelbana och en smal gräsyta med 

träd. Maria Prästgårdsgata delar sig på denna plats i två delar; en del av gatan går upp för berget till 

flerbostadshusen i kvarteret Bergsgruvan Större, medan den andra sträckningen utgörs av parkstråket som 

ligger nedanför. Parkstråket används framförallt som passage genom området och till och från 

verksamheterna vid Maria sjukhus. 

Parkstråket avgränsas av en bergsskärning mot den övre delen av Maria Prästgårdsgata. Längs med hela 

parkstråket står fullvuxna träd som skapar en viktig volym av grönska på platsen. Träden längs med 

parkstråket består till stor del av alm men det finns även några askar och en nyplanterad ek. Flera almar har 

redan fällts till följd av almsjukan och flera befintliga almar visar under sommaren 2024 tydliga tecken på att 

ha drabbats av almsjuka.    

Då gång- och cykelstråket är för smalt används den intilliggande gräsytan till passage och gräsytan är mycket 

sliten. Bilar som ska till olika verksamheter vid Maria sjukhus stannar också längs med gång- och cykelstråket 

vilket gör att gångtrafikanter och cyklister tvingas ut i gräsytan för att kunna passera. Det går även att se 

tydliga körspår i gräsytan efter fordon som kört där. Slitaget bidrar till känslan av otrygghet på platsen.  

Gång- och cykelbanan som löper längs Maria sjukhus baksida begränsas stundom av individer som brukar 

och/eller säljer narkotika. Den förhållandevis korta sträckan frekventeras av ett, i sammanhanget stort antal 

brott och ordningsstörningar, såsom narkotikabrott, stölder och misshandel. Baksidan av Maria sjukhus 

huserar flera entréer där missbrukare rör sig i stor utsträckning – det handlar om Grimmans akutboende för 

personer med missbruksproblem, Sprututbytet, samt annan form av beroendevård. På Maria sjukhus är hela 

Region Stockholms sprututbyte samlat.  

Detta gör att det ofta blir samlingar av missbrukare på baksidan, som då hänger kvar i området. Då en del av 

dessa är blandmissbrukare och vissa även har psykiska besvär, kan uttryckssätten ibland bli utåtagerande, 

såväl fysiskt som genom gap och skrik. Detta kan såklart skapa otrygghet hos de medborgare som rör sig på 

gång- och cykelbanan. 

Polisen betecknar stora delar av området runt Maria Beroendecentrum som en öppen drogscen.

Den totala brottsligheten (medräknat både sådan som sker inom verksamheterna, men även utanför) är 

mycket hög, sett till det mycket avgränsade området. Se bifogad statistik från polisen. Även om brottsligheten 

utanför inte är lika omfattande, så är det inte möjligt att helt särskilja dessa, då flertalet brott inte resulterar i 

polisingripande, utan gärningsmännen kan mycket väl kvarstanna på platsen, men då utanför 

verksamheterna, på allmän plats. Det är således av stor vikt att trygghetsskapande förändringar görs på 

platsen, som kan öka närvaron av medborgare och på så sätt återta platsen och göra den än tryggare. 



Karta 1. Röd markering visar aktuellt område på Maria Prästgårdsgata. 

Bild 1. Stråket upplevs smalt och otryggt. Kombinationen av att stråket avgränsas av en hög bergvägg och en 

fasad med brist på fönster inger en låg känsla av social kontroll från omgivande fastigheter. Kvälls- och 

nattetid blir stråket mörkt då inte heller något spill-ljus från omkringliggande fastigheter hjälper till att lysa upp 

platsen. 



Bild 2. Avgränsningen mot övre delen av Maria Prästgårdsgata består av berg i dagen och av en betongmur. 

Höjdskillnaden varierar. Här syns även gräsytan som körs sönder av olika transporter. 

Bild 3. På bilden ses hur bilar parkerar längs med gång- och cykelstråket och blockerar möjligheten till 

passage. Detta bidrar till att fotgängare och cyklister tvingas ut på grönytan. Den leriga gräsytan visar även 

tydliga spår efter bilar som kört där.  



Bild 4. På bilden ses tydliga spår av hur människor väljer att använda gräsytan då gång- och cykelstråket är 

för smalt. Detta leder till att gräsytan slits ner och blir till ett stampat jordgolv. Slitaget bidrar till upplevelsen av 

otrygghet.  



1.2    Berörd målgrupp

Ange den/de målgrupper som insatsen riktar sig till. Både allmänna och särskilda målgrupper ska 

specificeras. Redogörelsen ska även skatta storleken på de målgrupper som berörs - exempelvis hur många 

unga som bor i ett område eller antalet personer som passerar en viss plats. 

Boende i området samt besökare. 

1.3    Beskrivning av insatsen

Beskriv vad insatsen består av och hur den ska genomföras. Insatsen ska vara logiskt kopplad till ovan 

beskrivna problembild och de resultat som förväntas. Innan ansökan lämnas in ska samråd ske med andra 

berörda förvaltningar om insatsernas genomförbarhet, vilket ska beskrivas här. 

Grundproblematiken med platsen idag är att den upplevs som en trång, mörk och otrygg passage där det inte 

går att få möte utan att det känns otryggt. Syftet med insatserna är att skapa ett offentligt rum där alla kan 

mötas och där det finns plats för både vistelse och genomfart. 

Detta skapas genom att hela ytan får ett enhetligt markmaterial vilket kommer göra att platsen upplevs större. 

Ett enhetligt markmaterial kommer göra ytan mer flexibel och cyklister och gångtrafikanter kommer då kunna 

röra sig på en större yta än idag. Detta kommer underlätta möte med eventuellt drogpåverkade och 

utåtagerande personer som uppehåller sig på platsen. Trafiksituationen kommer även ses över så att fordon 

inte heller begränsar framkomligheten för gående och cyklister. 

På vissa sträckor är stråket bredare än på andra ställen och det möjliggör för att tillföra olika aktivitetsytor. Det 

kan till exempel handla om inslag av lek, konst eller motion. Syftet med att tillföra mindre aktivitetsytor är att 

platsen ska bli mer av ett vistelsestråk än att bara ha funktionen av passage. Det är viktigt att få till ett ökat 

flöde av människor för att öka känslan av social kontroll och trygghet på platsen. 

Platsen ska inbjuda människor till att vilja ta denna sträcka till och från skola och arbete. I närområdet ligger 

flera skolor och denna plats kan utvecklas till att bli en viktig skolväg. Platsen är lämplig för det eftersom det 

inte finns någon bilväg här. 

Det finns potential att även utveckla hela Maria Prästgårdsgata för att bli en viktig länk från centrala 

Södermalm till Tantolunden, Årstaviken och Zinkensdamms idrottsplats. Övriga delar av Maria Prästgårdsgata 

ingår dock inte i Södermalms stadsdelsnämnds ansvarsområde. 

Stråket har idag en grundbelysning men den ska kompletteras med effektbelysning för att göra stråket mer 

inbjudande och locka in människor till att vilja gå här även efter det har blivit mörkt. Det finns potential i att 

arbeta mer med belysningen för att minska upplevelsen av att platsen är en trång och otrygg passage. 

Flera almar längs med stråket har redan fällts på grund av almsjukan och flera träd har under 2024 insjuknat i 

almsjukan och kommer behöva fällas. Den viktiga grönstrukturen på platsen försvinner alltmer på grund av 

detta och i samband med en trygghetssatsning på platsen avser förvaltningen att plantera nya träd för att 

kunna säkra ett långsiktigt trädbestånd på platsen även i framtiden. Anläggning av skelettjordar kommer ge 

de nya träden bättre förutsättningar och möjliggör även till att kunna bredda gång- och cykelstråket. 

Skelettjorden kommer även ge möjlighet till att bättre omhänderta dagvatten och skyfall. 

Stadsdelsförvaltningen avser att söka klimatinvesteringsmedel i T1 2025 för dessa åtgärder.    



1.4    Förväntat resultat
Beskriv de positiva resultat och effekter som insatsen ska generera för målgruppen. Som exempel kan detta 

handla om ökad känsla av trygghet för kvinnor på ett torg vilket leder till fler kvinnor som rör sig på torget. 

Efter planerad upprustning bedöms parkstråket upplevas som mer tryggt och inbjudande. Fler förväntas 

använda stråket vilket i sig bidrar till ökad social närvaro och ökad trygghet. 

1.5    Uppföljning och utvärdering
Beskriv hur och när uppföljningen och utvärderingen av insatsen ska göras samt hur de avses dokumenteras 

och spridas.

Uppföljning kommer att ske genom Söderandans nätverk (det lokala brottsförebyggande rådet), med 

områdespolisens trygghetsgrupp, stadens ordningsvakter samt med ordningsvakterna på Maria sjukhus. 

2. Organisation för insatsernas genomförande
Beskriv kortfattat den organisation som ansvarar för att genomföra insatsen samt ansvarar för att följa upp 

dess effekter. Om samverkan sker med lokala aktörer i arbetet ska detta beskrivas under denna punkt, 

exempelvis fastighetsägare, civilsamhälle, polis. 

Stadsmiljöenheten inom Södermalms stadsdelsförvaltning ansvarar för att genomföra insatsen. 

Trafikkontorets belysningsenhet kommer hjälpa till med komplettering av belysning på platsen. 



3. Tidplan
Ansökan ska innehålla en tidplan med identifierade faser i insatsens genomförande från start till uppföljning 

och slutredovisning. Insatsen kan löpa under mer än ett år men kräver en tydlig tidplan med kostnader 

fördelade på respektive år.

Höst 2024 och vår 2025: platsbesök, programförslag, inmätning och inventering, framtagande av 

projekteringshandlingar.

Höst 2025: byggstart. 

2026: färdigställande. 

Stadsdelsnämnden har ansökt om investeringsmedel för trygghetsåtgärder i det aktuella området vid fyra 

tidigare tillfällen, i samband med verksamhetsplanen för 2019 (inga medel erhölls), tertialrapport 1 2019 (inga 

medel erhölls), verksamhetsplan 2020 (medel erhölls) samt verksamhetsplan 2021 (inga medel erhölls). 

Anledningen till att medel söktes igen i samband med VP 2021 var att anläggningsarbetena inte hann komma 

igång under 2020. Detta berodde på hög arbetsbelastning och personalbrist hos stadsmiljöenheten på 

Södermalms stadsdelsförvaltning. Anläggningskostnaderna blev även högre än tidigare planerat vilket gjorde 

att trygghetsmedel söktes igen för att kunna genomföra projektet. Inga medel erhölls och insatserna kunde 

inte genomföras.   

Nu gör stadsdelsförvaltningen ett omtag kring att förbättra trygghetssituationen vid Maria Prästgårdsgata. 

Planerade åtgärder är inte densamma som de åtgärder som det tidigare har sökts för. Stadsmiljöenheten har 

idag en annan organisation och kommer kunna utföra de trygghetsskapande åtgärder som förvaltningen söker 

medel för. 

4. Beskrivning av utgifter och eventuell medfinansiering 
Ansökan ska redovisa insatsens totala investering uppdelat på relevanta kostnadsposter. Eventuell egen 

medfinansiering redovisas och extern medfinansiering redovisas i förekommande fall. Om insatsen till del ska 

genomföras av annan nämnd eller bolagsstyrelse ska denna del specificeras.  

Totalt belopp för denna ansökan (mnkr) avrundat till närmsta hundratusental: 7,0 mnkr

2024: programförslag, inventering, inmätning och projektering 500 000 kr

2025: projektering, genomförande inklusive belysningsåtgärder 4 000 000 kr

2026: färdigställande 2 500 000 kr

4.1 Eventuell övrig finansiering
Eventuell egen medfinansiering redovisas och extern medfinansiering redovisas i förekommande fall. Om 

insatsen till del ska genomföras av annan nämnd eller bolagsstyrelse ska denna del specificeras.

Stadsdelsförvaltningen avser att även söka klimatinvesteringsmedel i T1 2025 för bland annat trädplantering 

och växtbäddar med skelettjord för att bättre kunna omhänderta dagvatten och skyfall på platsen.   

5. Påverkan på framtida driftkostnader
Av ansökan ska det framgå om och hur insatsen förväntas påverka nämndens eller annan nämnd/styrelses 

framtida driftutgifter/kostnader, inklusive kapitalkostnader. Kompensation för kapitalkostnader beaktas i 

särskild ordning i samband med kommande verksamhetsplaner.

Ovanstående åtgärder kommer inte att innebära några nämnvärda förändringar av driftskostnaderna.

4. Bilagor
Bilaga 1. Mariastråket Södermalm



Trygghetsinvesteringar
Samtliga nämnder kan ansöka om budgetjustering för investeringar som syftar till 

trygghetsskapande åtgärder. Åtgärderna ska avse fysiska investeringar på mark, anläggning eller 

fastighet och utgå ifrån en lokal behovsanalys av tryggheten.

Ansökan om budgetjustering i samband med:

Tertialrapport 2 

Sökande nämnd:
Södermalms stadsdelsnämnd

Kontaktperson:

Esther Östin

Telefon:

08- 508 12 880

Epost:

esther.ostin@stockholm.se

Kontaktperson:
Anna Lundström

Telefon:
076 121 24 74

Epost:

anna.lundstrom@stockholm.se

Eventuell samverkan med nämnd/bolagsstyrelse
Om insatsen till del ska genomföras genom annan nämnd/bolagsstyrelse ska överenskommelse om detta ha 

skett med berörd part, ange i så fall detta nedan. Facknämnder som söker medel ska inför ansökan föra 

dialog med berörda stadsdelsnämnder.

Ej aktuellt.

Namn på insats
Trygghetsskapande åtgärder Bergsunds strand

Sökt belopp (mnkr) Avrundat till närmsta hundratusental
5,7 mnkr

mailto:esther.ostin@stockholm.se
mailto:anna.lundstrom@stockholm.se


1. Beskrivning (mål och syfte)
Ansökan ska innehålla en tydlig och detaljerad beskrivning av den tänkta åtgärden med övergripande mål och 

syfte. Underrubrikerna i beskrivningen ska ge en tydlig koppling mellan den lokala behovsanalys som gjorts 

och det resultat som förväntas.   

1.1    Problembeskrivning
Gör en platsspecifik och väl underbyggd problembeskrivning om varför en investering behövs. Det kan 

exempelvis utgå ifrån den lokala samverkansöverenskommelsen med polisen, trygghetsvandringar, dialoger 

med berörda eller andra lokala brottsförebyggande eller trygghetsskapande sammanhang. Lägg in en karta 

med en markering av aktuell plats nedan.

Bergsunds strand är ett långsmalt parkstråk på västra Södermalm. Parken är en del av en längre grön 

strandpromenad som i söder övergår till Hornstulls strand och i norr, via Pålsundsparken, angränsar till 

Södermälarstrand. Grönstråket bryts upp av en asfalterad parkeringsyta som under somrarna används som 

sommargågata inom ramen för projektet Levande Stockholm. 

Bergsunds strand består av en gångbana kantad av vegetation, äldre pilträd och al dominerar längs med 

vattenbrynet och blandbuskage avgränsar mot gatan. Bänkar med utblick mot Långholmsviken och 

Reimersholme är utplacerade med jämna mellanrum. I öster kantas stråket av flerbostadshus med 

verksamheter i bottenplan, bland annat restauranger, en förskola och ett äldreboende. 

Parkstråket används flitigt för både passage och vistelse. Den uppvuxna, lummiga grönskan, närheten till 

vattnet, kvällssol och utblick mot vattnet gör det till en attraktiv plats. I söder inleds stråket med en rektangulär, 

grusad yta som ramas in av bänkar på vardera kortsida, i dagsläget används denna som boulebana. Det är 

den ytan som vi fokuserar på i det här projektet. 

INFOGA EVENTUELL BILD I DENNA RUTA ENLIGT INSTRUKTIONEN I KOMMENTARSRUTAN

Karta 1. Röd markering visar aktuellt område på västra Södermalm. 



Karta 2. Inzoomad kartbild där röd markering visar aktuellt område i södra delen av Bergsunds 

strand. 

Boulebanan har blivit en samlingsplats för grupper med alkohol- och blandmissbruksproblematik, vilket även 

attraherar handel med droger. Närheten till Frälsningsarméns sociala center på Långholmsgatan, 

Systembolaget i Hornstulls centrum och sprututbytet vid Beroendecentrum på Maria Prästgårdsgata ett 

stenkast bort är bidragande orsaker. Problematiken vid Bergsunds strand finns också i ett samband som 

sträcker sig via Hornstulls strand och in i Drakenbergsparken och Tantolunden. 

Alkohol, missbruk och drogförsäljning genererar ofta ordningsstörningar, vilket i sin tur skapar otrygghet. På 

just den här platsen har missbrukarnas närvaro medfört konflikter med boende och förskolans verksamhet, 

samt problem med nedskräpning och hög ljudvolym. Boulebanan upplevs som otillgänglig och otrygg för andra 

målgrupper, vilket vi har blivit varse dels genom medborgarnas inkomna synpunkter via Tyck till, dels genom 

stadens och stadsdelens egna uppsökarteam samt det lokala brottsförebyggande rådet Söderandan. 

Statistik över anmälda brott juli 2023 till juni 2024 visar att ytan är en hotspot  vad gäller brott som misshandel, 

narkotikabrott, stöld och skadegörelse. Platsen sticker också ut i polisens statistik över händelser som bråk, 

fylleri och kontroll av person/fordon (se bilaga 1). Under sommaren 2024 har stadsdelsförvaltningen ansökt om 

att göra platsen till ett LOV 3-område, det vill säga en plats som kan ronderas av ordningsvakter.  

Ambitionen med det här projektet är att skapa en välvårdad, inbjudande och öppen plats som ska attrahera 

flera målgrupper, vilket i sin tur ska öka tryggheten. Bergsunds strand är redan idag ett välbesökt parkstråk 

och en insats i dess södra del, kring boulebanan, har stor potential att snabbt komma många till del. 



Bild 1. Boulebanan är i dagsläget omgärdat av bänkar och cykelparkering, vilket bidrar till att den upplevs som 

avskärmad från det övriga parkstråket. 

Bild 2. Bilden visar övergången mellan boulebanan och parkeringen. Genom det här projektet och en utökning 

av Levande Stockholm skulle kopplingen kunna förstärkas. 



1.2    Berörd målgrupp

Ange den/de målgrupper som insatsen riktar sig till. Både allmänna och särskilda målgrupper ska specificeras. 

Redogörelsen ska även skatta storleken på de målgrupper som berörs - exempelvis hur många unga som bor 

i ett område eller antalet personer som passerar en viss plats. 

Insatsen riktar sig både till boende i området och till de som bedriver verksamhet där, med ett särskilt fokus på 

den närliggande förskolan. Bergsunds strand, liksom stora delar av Södermalm, attraherar även ett stort antal 

besökare både dagtid och kvällstid. 

1.3    Beskrivning av insatsen

Beskriv vad insatsen består av och hur den ska genomföras. Insatsen ska vara logiskt kopplad till ovan 

beskrivna problembild och de resultat som förväntas. Innan ansökan lämnas in ska samråd ske med andra 

berörda förvaltningar om insatsernas genomförbarhet, vilket ska beskrivas här. 

Ambitionen med det här projektet är att öppna upp platsen för fler målgrupper. Det vill vi göra genom att:

- Tillgängliggöra vattenrummet med hjälp av kajbalkonger och bryggpromenader

- Renovera den befintliga boulebanan och tillföra fler aktiviteter som kan locka målgrupper i olika åldrar

- Se över bänkarnas placering

- Tillföra effektbelysning och konstverk

- Se över vegetation för att minimera undanskymda platser, utan att den naturlika gestaltning som finns längs 

stråket idag går förlorad (driftsåtgärd)

- Minska nedskräpningen på land och i vattnet med hjälp av sopsorteringskärl och fimpomater

- Installera en dricksvattenfontän som kan komma motionärer och solbadare till del

En positiv bieffekt av kajbalkongerna och bryggpromenaden är att de kan utformas på ett sådant sätt att även 

gynnar platsens vattenekologi. Vi kommer att söka särskilda medel för biologisk mångfald för att utreda 

insatsens potentiellt positiva effekt, och för att anpassa utformningen så att den gör största möjligt nytta för de 

livsmiljöer som finns längs med strandkanten och i vattnet. Den delen av projektet kan också användas för att 

skapa pedagogiska projekt om vattenekologi och biologisk mångfald som riktar sig till såväl barn som vuxna. 

Det finns flera större skolor i området som skulle kunna dra nytta av en sådan insats. Grundproblement på 

platsen rör dock trygghet och vinster som rör biologisk mångfald bör ses som positiva bieffekter av projektet. 

Vi har även för avsikt att samarbeta med Levande Stockholm för att utöka den sommargågata som gränsar till 

Bergsunds strand.  

INFOGA EVENTUELL BILD I DENNA RUTA ENLIGT INSTRUKTIONEN I KOMMENTARSRUTAN



Bild 3. Bilden visar kajbalkongen vid Munkbrohamnen, för Bergsunds strand tänker vi oss en mindre variant.

Bild 4. Inspirationsbild med exempel på bryggpromenad ritad av BASE Landcape Architecture och 

anlagd i Perreux-sur-Marne i norra Frankrike.

Bild 4. Bilden visar hur Bergsunds strands promenadstråk tar vid i boulebanans norra del. Här skulle 

kopplingen mellan boulebanan och promenadstråket kunna göras tydligare. Det här är även en tänkbar 

nedgång till en av kajbalkongerna. Utblickar mot vattnet skulle kunna tas fram. 



Bild 5. Bilden visar ytan söder om boulebanan, där en tänkbar nedgång till en av kajbalkongerna skulle kunna 

placeras. 



1.4    Förväntat resultat

Beskriv de positiva resultat och effekter som insatsen ska generera för målgruppen. Som exempel kan detta 

handla om ökad känsla av trygghet för kvinnor på ett torg vilket leder till fler kvinnor som rör sig på torget. 

Ambitionen med projektet är attrahera fler målgrupper till platsen för att på så vis öka tryggheten. Genom att 

öppna upp platsen mot vattnet adderar vi också ytterligare en plats för både passage och vistelse. Aktiviteter 

som kan locka olika åldersgrupper, exempelvis pedagogiska projekt kring vattenlevande organismer och 

biologisk mångfald, kommer att göra att fler upplever platsen som tillgänglig och välkomnande. En insats vid 

boulebanan kan också stärka kopplingen mellan Bergsunds strands promenadstråk i norr och sommargågatan 

och Hornstulls strand i söder. På så vis är platsen en länk i att skapa ett inbjudande promenadstråk runt hela 

Södermalm. Projektet ligger i linje med stadens övergripande ambition att utveckla stadens kajer, uttryckt i 

Kajstrategi för Stockholms stad 2022.

1.5 Uppföljning och utvärdering

Beskriv hur och när uppföljningen och utvärderingen av insatsen ska göras samt hur de avses dokumenteras 

och spridas.

Uppföljning kommer att ske genom Söderandans nätverk (det lokala brottsförebyggande rådet), med 

områdespolisens trygghetsgrupp samt stadens och stadsdelens uppsökarteam.

2. Organisation för insatsernas genomförande
Beskriv kortfattat den organisation som ansvarar för att genomföra insatsen samt ansvarar för att följa upp 

dess effekter. Om samverkan sker med lokala aktörer i arbetet ska detta beskrivas under denna punkt, 

exempelvis fastighetsägare, civilsamhälle, polis. 

Stadsmiljöenheten inom Södermalms stadsdelsförvaltning ansvarar för att genomföra insatsen. Trafikkontorets 

belysningsenhet kommer hjälpa till med komplettering av belysning på platsen. 

3. Tidplan
Ansökan ska innehålla en tidplan med identifierade faser i insatsens genomförande från start till uppföljning 

och slutredovisning. Insatsen kan löpa under mer än ett år men kräver en tydlig tidplan med kostnader 

fördelade på respektive år.

Höst 2024 och vår 2025: platsbesök, programförslag, inmätning och inventering, framtagande av 

projekteringshandlingar.*

Höst 2025: byggstart. 

2026: färdigställande

 

*Åtgärden kommer att kräva en anmälan till Länsstyrelsen om åtgärd vid vattenområde, deras 

handläggningstid på ca 4 månader är inkluderad i tidsplanen.  

4. Beskrivning av utgifter och eventuell medfinansiering 
Ansökan ska redovisa insatsens totala investering uppdelat på relevanta kostnadsposter. Eventuell egen 

medfinansiering redovisas och extern medfinansiering redovisas i förekommande fall. Om insatsen till del ska 

genomföras av annan nämnd eller bolagsstyrelse ska denna del specificeras.  5,7 mnkr

Totalt belopp för denna ansökan (mnkr) avrundat till närmsta hundratusental: kr

2024: Programförslag, inventering, inmätning, projektering 300 000 kr

2025: Projektering (fortsättning), genomförande avssende de delar som uppförs på land 2 800 000 kr

2026: Genomförande avssende de delar som uppförs i vatten, samt färdigställande land 2 600 000 kr

4.1 Eventuell övrig finansiering
Eventuell egen medfinansiering redovisas och extern medfinansiering redovisas i förekommande fall. Om 

insatsen till del ska genomföras av annan nämnd eller bolagsstyrelse ska denna del specificeras.

Stadsdelsförvaltningen avser att även söka medel för biologisk mångfald i T1 2025. Stråket pekas ut som 

prioriterat för vatten och våtmark i de stadsdelsvisa åtgärdsförslagen för biologisk mångfald. 

5. Påverkan på framtida driftkostnader

Av ansökan ska det framgå om och hur insatsen förväntas påverka nämndens eller annan nämnd/styrelses 

framtida driftutgifter/kostnader, inklusive kapitalkostnader. Kompensation för kapitalkostnader beaktas i 

särskild ordning i samband med kommande verksamhetsplaner.

Ovanstående åtgärder kommer inte att innebära några nämnvärda förändringar av driftskostnaderna.

4. Bilagor
Bilaga 1. LOV Förlängning av Tanto

Klicka här för att fylla i ytterligare text om fältet ovan inte räcker



Större investeringar i parkmark 
För stadsdelsnämnder som har större investeringar i parkmark som inte ryms inom befintlig ram finns medel avsatta som 

stadsdelsnämnderna kan ansöka om. 

Ansökan om budgetjustering i samband med:

Tertialrapport 2

Namn på projektet: 

Åtgärd av markerodering vid Sickla Udde

Nämnd:

Södermalm stadsdelsnämnd

Kontaktperson:

Andreas Evestedt

Epost:

andreas.evestedt@stockholm.se

Roll/Titel: 
Projektledare

1. Information om projektet

1.1 Beskrivning av åtgärd
Längs stranden på Sickla udde förekommer sättningar både på parkmark och på fastighetsmark. Sättningarna beror på att det finns lös 

jord och lera, samt att marken har fyllts upp i samband med exploatering. Även bryggorna längs strandpromenaden påverkas av 

sättningarna, i kombination med naturlig stranderosion.  

Trafikkontoret och Södermalms stadsdelsförvaltning samarbetar för att lösa problemet. Målet är att försöka stoppa sättningarna samt att 

återställa ytorna som har påverkats. Södermalms stadsdelsnämnd har i samband med verksamhetsplan 2024 sökt och erhållit 2,5 mnkr 

för detta projekt år 2024. Under årets arbete med projektet har kompletterande behov identifierats vilket denna ansökan avser. 

Kompletteringarna som behöver göras är främst att ta in en tredjepartsgranskare för geokonstruktionen samt genomföra en risk-workshop 

av projektet. Denna kompletterande ansökan omfattar 0,5 mnkr totalt.  

1.2 Projektets syfte 

Projektets primära syfte är att stoppa sättningarna i marken samt att återställa de ytor som har påverkats. 

1.3 Projektets tidplan

Nedan redovisas en preliminär tidplan: 2024 (färdigställande av systemhandling), 2025 (detaljprojektering), 2026 (upphandling och 

byggstart), 2027 (fortsatt utförande). 

2. Projektets budget

2.1 Totalt belopp för denna ansökan: 0,5 mnkr

Tredjepartsgranskare geokonstruktion 200 000 kr

Risk-workshop 100 000 kr

Tilläggsbeställningar (ÄTA) på poster som sökts medel för i verksamhetsplan 2024 200 000 kr

2.2 Påverkan på framtida driftkostnader

Åtgärden förväntas minska driftkostnaderna då de påverkade ytorna efter insatsen kan underhållas på ett mer effektivt och 

ändamålsenligt sätt än vad som är möjligt under rådande situation.

3. Eventuella övriga upplysningar
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